



BESCHEINIGUNG / DECLARATION

EUDR-Erklärung

Verordnung (EU) 2023/1115 · Entwaldungsfreie Lieferketten

GELTUNGSBEREICH
Gesamtes SortimentDOKUMENT
NH-EUDRREVISION
08/2026ANSPRECHPARTNER
Eugen Schuch

Zur Betroffenheit der von uns gelieferten Produkte von der Verordnung (EU) 2023/1115 (entwaldungsfreie Lieferketten, EUDR) erklären wir für die O-Ringe unseres gesamten Sortiments aus FFKM (ECOLAST), FKM, FEP-ummantelt und PTFE:

Sämtliche genannten Werkstoffe sind **synthetisch hergestellt**. Naturkautschuk (HS 4001) führen wir nicht im Sortiment.

Nach unserem Kenntnisstand, gestützt auf Werkstoffspezifikationen und die Angaben unserer Vorlieferanten, enthalten die gelieferten Produkte **keinen Naturkautschuk**. Die Kautschuk-Positionen in Anhang I der Verordnung (unter anderem ex 4016) erfassen nur Waren mit Naturkautschuk-Anteil, der Materialgehalt entscheidet. Unsere Produkte fallen daher nach unserer Einschätzung **nicht in den Anwendungsbereich**, Sorgfaltspflichten treffen uns für diese Produkte nicht.

Zur Einordnung: Der Anwendungsbeginn der EUDR ist der 30.12.2026, für Kleinst- und Kleinunternehmen der 30.06.2027.

Diese Erklärung gibt unseren aktuellen Kenntnisstand wieder. Zusagen für künftige Lieferungen sowie Regress- oder Haftungsübernahmen sind mit ihr nicht verbunden; kundeneigene Formulare mit solchen Klauseln prüfen wir gern gesondert. Maßgeblich ist die jeweils aktuelle Fassung dieses Dokuments.

STAND / STATUS

Rev. 08/2026 vom 19.08.2026
Anwendungsbeginn EUDR: 30.12.2026

GÜLTIGKEIT / VALIDITY

Maschinell erstellt und ohne Unterschrift gültig. Es gilt die jeweils aktuelle Fassung auf nh-oring.de

Alle Konformitätserklärungen (REACH, RoHS, ADI, Konfliktminerale und weitere) in der jeweils aktuellen Fassung finden Sie hier:

[Dokumentenpaket](#)



DECLARATION / BESCHEINIGUNG

EUDR Declaration

Regulation (EU) 2023/1115 · Deforestation-free supply chains

SCOPE

Entire product range

DOCUMENT

NH-EUDR

REVISION

08/2026

CONTACT

Eugen Schuch

With regard to the applicability of Regulation (EU) 2023/1115 (deforestation-free supply chains, EUDR) to the products supplied by us, we declare for the O-rings of our entire product range in FFKM (ECOLAST), FKM, FEP-encapsulated and PTFE:

All materials referred to above are **produced synthetically**. We do not carry natural rubber (HS 4001) in our range.

To our knowledge, based on material specifications and the information provided by our suppliers, the products supplied **do not contain natural rubber**. The rubber headings in Annex I of the Regulation (including ex 4016) only cover goods containing natural rubber; the material content is decisive. In our assessment, our products therefore **do not fall within the scope** of the Regulation, and no due diligence obligations apply to us for these products.

For context: the EUDR applies from 30.12.2026, and from 30.06.2027 for micro and small enterprises.

This declaration reflects our current state of knowledge. It does not constitute any commitment for future deliveries or any assumption of recourse or liability; we will be glad to review customer-specific forms containing such clauses separately. The most recent version of this document shall prevail.

STATUS

Rev. 08/2026 issued 19 August 2026
EUDR applies from 30.12.2026

VALIDITY

Generated electronically and valid without signature.
The current version published at nh-oring.de applies.
In case of discrepancies, the German version shall prevail.

All conformity declarations (REACH, RoHS, ADI, conflict minerals and more) in their current version are available here:

[Document package](#)